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Förvaringsplats för protokoll 
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Kommunhuset Finspång 

Plats och tid: 

 

Digitalt, den 16 februari 2022, kl. 16:00-17:00 

Beslutande: Berit Martinsson (S) 

Thomas Larsson (S) 

Jonas Andersson (M) 

Ulrika Jeansson (S) 

Patrik Karlsson (S) 

Jonny Persson (S) 

Riitta Leiviskä-Widlund (S) 

Birgit Svärd (S) ersätter Jan-Erik Svenblad (S) 

Frida Granath (S) 

Reine Hansson (S) ersätter Jan-Erik Heintze (S) 

Mats Annerfeldt (S) 

Ann-Britt Wrenner Karlsson (S) 

Magnus Moberg (S) 

Britt-Marie Jahrl (S) 

Lena Lindberg (S) 

Bengt Eriksson (S) 

Helena Berg (S) 

Carola Persson (S) ersätter Josefina Leo (S) 

Hugo Andersson (C) 

Kristin Yderfors (C) ersätter Åsa Johansson (C) 

Sune Horkeby (C) 

Kristin Andersson (KD) ersätter Marie Johansson (KD) 

Stefan Ackeryd (KD) 

Carl-Gustaf Mörner (M) 

Inge Jacobsson (M) 

Ritha Andersson (M) 

Rune Larsson (M) 

Lilian Bressler (M) 

Ralph Kronholm (M) 

Christer Forsshéll (M) 

Torgny Maurer (SD) 

Sven-Inge Eriksson (KD) ersätter Ann-Sofie Olsson (SD) fr.o.m. § 2 

Nathalie Pettersson (SD) 

Ulla-Britt Edengren (SD) ej närvarande 

Kai Hallgren (SD) 

Evelina Gustafsson (SD) 

Gerd Femerström (SD) ej närvarande på § 1 

Börje Axelsson (SD) 
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Conny Lindgren (V) 

Stefan Carlsson (V) 

Ingrid Westlund (V) 

Christer Nyberg (V) 

Mikael Wallin (L) 

Britt-Marie Hamnevik Söderberg (L) 

Ingela Billström (MP) 

Ersättare: Khajroullah Karimi (S) ej närvarande 

Bill Johansson (S) ej närvarande 

Solvig Svensson (S) ej närvarande 

Johan Liu (S) ej närvarande 

Amela Bosnjakovic (S) ej närvarande 

Magnus Andersson Lindwall (S) 

Kristina Carlsson (C) ej närvarande 

Bert Egnell (M) 

Jan-Erik Andersson (M) 

Ann-Charlotte Thuresson (M) 

Erik Mildh (M) ej närvarande 

Leila Marttila (V) ej närvarande 

Tarek Jalbot (V) ej närvarande 

Tommy Jacobsson (L) ej närvarande 

Åke Kinnander (L) 

Monica Brodén (MP) 

Bengt Nordström (MP) ej närvarande 

Övriga 

deltagare: 

 

Johan Malmberg kommundirektör, Maria Forneman kommunsekreterare, Elin 

Svensson nämndhandläggare, Jonas Andersson kansli- och utvecklingschef, Tomas 

Söderström systemförvaltare IT 

Plats och tid 

för justering: 

 

Kommunstyrelsens kansli, måndagen 28 februari klockan 15.00 

 

Underskrifter: 

 

Sekreterare 

 

_______________________________ 

Maria Forneman 

 

Paragraf 

 

1 - 16 

 

Ordförande 

 

__________________________________________________________ 

Berit Martinsson (S) 

 

Justerare 

 

__________________________________________________________ 

Jonny Persson (S)                       Nathalie Pettersson (SD) 
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Innehållsförteckning 

 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 2022-§ 1 

  

Lägesrapportering Coronapandemin 2022-§ 2 

  

Information om verksamheten i regionen 2022-§ 3 

  

Information från kommunfullmäktiges beredningar 2022-§ 4 

  

Ledamöternas frågestund - frågor och svar 2022-§ 5 

  

Solelsprogram för Finspångs kommun 2022-§ 6 

  

Strategi för Finspång som attraktiv arbetsplats 2022-§ 7 

  

Svar på motion - odlingslotter i bostadsområden 2022-§ 8 

  

Detaljplan för Sunda 1:15 m fl  2022-§ 9 

  

Slopande av förseningsavgifter för vuxna låntagare 2022-§ 10 

  

Entledigande från uppdrag i Valnämnden 2022-§ 11 

  

Entledigande från uppdrag som ledamot i Lärandeberedningen 2022-§ 12 

  

Val av ny ersättare i Valnämnden 2022-§ 13 

  

Delgivningar 2022-§ 14 

  

Anmälan av nytt medborgarförslag - Starta ett Återbruk på 

återvinningscentralen 

2022-§ 15 

  

Anmälan av nytt medborgarförslag - bygg en ny grundskola i 

Finspångs kommun 

2022-§ 16 
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2022-§ 1 

 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 

Ordförande Berit Martinsson (S) föreslår att följande ärenden läggs till 

föredragningslistan: 

- Entledigande från uppdrag som ledamot i Lärandeberedningen 

- Val av ny ersättare i Valnämnden  

- Anmälan av nytt medborgarförslag - Starta ett Återbruk på 

återvinningscentralen  

- Anmälan av nytt medborgarförslag - bygg en ny grundskola i Finspångs 

kommun  
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att lägga till följande ärenden till föredragningslistan: 

- Entledigande från uppdrag som ledamot i Lärandeberedningen 

- Val av ny ersättare i Valnämnden  

- Anmälan av nytt medborgarförslag - Starta ett Återbruk på 

återvinningscentralen  

- Anmälan av nytt medborgarförslag - bygg en ny grundskola i Finspångs 

kommun  
 

2. Att godkänna föredragningslistans innehåll 
 
- - - - - 
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2022- § 2 
 

Lägesrapportering Coronapandemin 

Kommundirektör Johan Malmberg ger en lägesrapport om Coronapandemin.  

 

Ordförande Berit Martinsson (S) meddelar att fullmäktige i mars inte kommer att 

hållas digitalt, det kommer att hållas i Sessionssalen eftersom restriktionerna är 

borttagna. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet 

 
- - - - - 
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2022-§ 3 
 

Information om verksamheten i regionen 

Inge Jacobsson (M) informerar ifrån Samrådet för strategiska frågor: 

- Covid-19-läget i Östergötland. När det gäller vaccinationstäckningen, så 

var det information, bland annat, om gruppen 12- till 17-åringar. För 

Finspångs del så var inte siffrorna så lysande. Vi låg i 

botten av antalet vaccinerade, tillsammans med Norrköping. 
- En beslutspunkt var Samverkansformer för kollektivtrafiken. Det har 

varit en del problem med information och kommunikation mellan olika 

huvudmän. Som en följd av det har flera missförstånd och 

irritationsmoment uppstått. Samrådet beslutar att anta PM; Samverkan 

mellan länets kommuner och Region Östergötland i frågor rörande 

kollektivtrafik. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet 

 
- - - - - 
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2022-§ 4 
 

Information från kommunfullmäktiges beredningar 

Demokratiberedningen 

Magnus Moberg informerar om att de arbetar tillsammans med presidiet och 

tjänstepersoner med att ta fram ett nytt uppdrag utifrån Vänsterpartiets motion 

Integration gör samhället mer hållbart, diarienummer KS.2020.0431. De tar 

tacksamt emot idéer. 

 

Lärandeberedningen 

Sune Horkeby (C) informerar om att de gör en nulägesanalys på framtiden för 

vuxenskolan. De önskar skjuta på den allmänpolitiska debatten. 

 

Stefan Carlsson (V) vill ha en presentation av en rektor på nästkommande möte 

om debatten skjuts upp. 

 

Ordförande Berit Martinsson (S) föreslår att det hålls en presentation i mars, och 

att debatten blir i maj, då aprils möte innehåll er bokslut. 

 

Miljö- och samhällsberedningen 

Mats Annerfeldt (S) informerar om att remiss Avfallsplan kommer att ligga ute 

från den 21 februari och sex veckor framåt. Därefter kommer de att se över 

inkomna svar innan de föreslår kommunfullmäktige att fastställa Avfallsplan. 

Därefter kommer de att kontakta presidiet för att få ett nytt uppdrag. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet 

- - - - - 

  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 8 (25)  

Sammanträdesdatum  

2022-02-16  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2022-§ 5 
 

Ledamöternas frågestund - frågor och svar 

Conny Lindgren (V) har en fråga till kommunfullmäktiges ordförande: Hur 

fortskrider arbetet med demokratidagarna och de tankar som framförts till våra 

skolor om ett så kallat ungdomsfullmäktige?  

 

Berit Martinsson (S) svarar: Demokrativeckan är levande och kommer att börja 

den 2 maj. Det har aldrig varit tal om att ha ett ungdomsfullmäktige, däremot 

kommer det att vara en föreläsning från universitetet för ungdomarna. 

 

Stefan Carlsson (V) har en fråga till socialrådet: Inom vård- och omsorg finns det 

tre olika semesterperioder. Finns det funderingar på kompensation för de som får 

en uppsplittrad semester? 

 

Kristin Andersson (KD) svarar: Det går inte att svara ja eller nej på denna fråga 

för det är inte beslutat än. Just nu görs riskbedömningar ute på enheterna. Det är 

viktigt om kommentarer och orosmoment kommer med i riskbedömningarna. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet 

- - - - - 
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2022-§ 6   Dnr: KS.2021.0593 

 

Solelsprogram för Finspångs kommun 

Sammanfattning 

Framtagande av en långsiktig plan för utbyggnad av solcellssystem var ett av 

kommunens prioriterade uppdrag för 2019. Utifrån beslutade Riktlinjer för 

politiskt fastställda dokument har ett solelsprogram tagits fram som ska gälla för 

hela koncernen. Programmet ange politiska målsättningar och riktlinjer för solel 

som ska gälla såväl kommunorganisationen som kommunkoncernen. Utifrån 

programmet tar kommunorganisation och koncernens bolag fram detaljerade 

planer som redovisa hur målen kommer att uppnås.  

Det övergripande målet för solel är att  

- senast år 2026 motsvarar produktion av solel 5 % av kommunkoncernens 

totala energianvändning.  

- senast år 2031 motsvarar produktion av solel 10 % av 

kommunkoncernens totala energianvändning. 

Mål för solelproduktion uppnås genom att:  

- Solceller installeras på alla nya byggnader, där det är lämpligt  

- Solceller uppförs på befintliga fastigheter, där det är lämpligt  

- Markbaserade anläggningar för solel ska främjas. 

 

Beskrivning av ärendet  
Finspångs kommun är ansluten till Borgmästaravtalet vilket betyder att i enlighet med 

nationella klimatmål ska växthusgasutsläppen minska i kommunens geografiska område 

med minst 63 procent till år 2030, jämfört med 1990. 

I Agenda 2030 finns ett mål om hållbar energi för alla, att tillgång till 

ekonomiskt överkomlig, tillförlitlig, hållbar och modern energi för alla ska 

säkerställas. I den strategiska planen för Finspångs kommun anges att för 

kommunen betyder målet en omställning till förnybar energiförsörjning och 

fokus på energieffektiviseringen inom befintlig infrastruktur. Vidare anges att 

Finspångs kommun ska uppnå målet genom att bland annat öka elproduktion 

med hjälp av förnybara energikällor. 

Framtagande 

Programmet har tagits fram av en arbetsgrupp med representanter från sektor 

samhällsbyggnad och kommunens tre bolag. Arbetet har samordnats av 

kommunens hållbarhetsstrateg. Arbetet har också haft en styrgrupp bestående av 

kommundirektör, VDs för samtliga bolag och chef för sektor samhällsbyggnad.   

Remiss och synpunkter  

Programmet har remitterats till de kommunala bolagen. Finet anser sig inte har 

några fastigheter lämplig för installation av solceller. Vallonbygden och 
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Finspångs Tekniska Verk ställer sig positivt till förslaget. Finspångs Tekniska 

Verk anser dock att målen bör formuleras som verkliga värden istället för 

procenttal.  

Kommentar till inkomna synpunkter  

Uppdrag att ta fram en plan föreslås ges till FFIA som får möjlighet att fördela 

ansvar för målet mellan bolagen utifrån möjligheter och kostnadseffektivitet. 

Finet svarar för en väldigt liten del av bolagens elanvändning, deras andel solel 

bör kunna därmed mötas av annan aktör.  

Det är brukligt att målsättningar anges som en andel, detta för att kunna följa 

utvecklingen och uppnå målen i strategiska planen om att öka produktion av 

lokal och förnybar el. Kommunkoncernens elanvändningen kommer att öka fram 

till 2030 eftersom nya verksamhetslokaler och bostäder kommer att byggas.  Det 

är viktigt att solelsproduktionen följer denna utveckling.  

Ekonomiska konsekvenser 

Redan nu installerar kommunorganisationen solceller på alla nya byggnader och 

solceller har installerats på ett antal befintliga byggnader retrospektivt. Under 

projektets gång har fastighetsenheten tagit del av erbjudit stöd från 

Energikontoret på Region Östergötland att beräkna kostnader och 

återbetalningstid för installation av solceller på ett antal befintliga byggnader. 

För en anläggning med 150 kW effekt på Berggården är investeringskostnaden 

cirka 1,5 miljoner och återbetalningstiden 10-13 år (beroende på kalkylränta). 

150 kW motsvarar cirka 1,25 % av kommunorganisationens nuvarande 

elanvändningen. Investeringsmedel har avsatts i kommunens budget åren 

framöver för att möjliggöra anläggningar på befintliga byggnader. För nya 

byggnader ingår solceller i den totala investeringsbudgeten.  

Yrkanden 

Hugo Andersson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Torgny Maurer (SD) yrkar att ärendet återremitteras och att kommunstyrelsen 

ger förvaltningen i uppdrag att revidera solelsprogrammet enligt följande 

punkter: 

- Att redovisa på vilket sätt väderberoende solelanläggningar bidrar till 

kraftbalansen och kapacitetsbehovet i det svenska energisystemet. 

- Att redovisa uppskattad investeringskostnad för hela kommunkoncernen 

med 5 % solel 2026 och 10 % solel till 2031. 

- Att beräkna kostnaden för hela livstidscykeln där effektivitet under 

vinterförhållanden samt miljö- och säkerhetsfaktorer som 

omhändertagande av uttjänta anläggningar och giftigt avfall och 

brandrisk beaktas. 

- Att utreda miljökostnader samt för sociala kostnader avseende 

tillverkningsprocessen och faktorer som användande av barn/olaglig 

arbetskraft. 
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Hugo Andersson (C) yrkar avslag till Torgny Maurers (SD) yrkande om 

återremiss. 

Ulrika Jeansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och 

avslag till Torgny Maurers (SD) yrkande om återremiss. 

Stefan Carlsson (V), Kristin Yderfors (C), Ingela Billström (MP), Inge Jacobsson 

(M) och Mikael Wallin (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Kai Hallgren (SD) yrkar bifall till Torgny Maurers (SD) om att återremittera 

ärendet. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden tar först upp yrkandet om återremiss och ställer den på bifall eller 

avslag.  

Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår återremissen. 

Ordföranden konstaterar att det då endast finns ett förslag till beslut och att 

kommunfullmäktige beslutar enligt detta. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anta solelsprogram för Finspångs kommun 

2. Att ge Finspångs Förvaltnings- och Industrihus AB (FFIA) och sektor 

samhällsbyggnad (fastighetsenhet) i uppdrag att ta fram planer för hur 

målen ska uppnås. Planerna ska redovisas till kommunstyrelsen senast 1 

år efter antagande av solelsprogrammet. 

Reservationer 

Torgny Maurer, Kai Hallgren, Nathalie Pettersson, Evelina Gustafsson, Gerd 

Femerström, Börje Axelsson och Sven-Inge Eriksson (alla SD) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för Torgny Maurers (SD) yrkande om återremiss. 
- - - - 
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2022-§ 7   Dnr: KS.2021.0932 

 

Strategi för Finspång som attraktiv arbetsplats 

Beskrivning av ärendet 

Finspångs kommun står, liksom många andra kommuner, inför en stor utmaning 

att kunna rekrytera, behålla och utveckla personal. Det finns ett stort behov av att 

utveckla och förbättra kommunens arbete med arbetsgivarvarumärket. Drygt 500 

medarbetare förväntas att gå i pension under de kommande 10 åren. 

 

År 2018 beslutades om implementering av dokumentet ” En strategi för attraktiv 

arbetsgivare - Employer Brandingstrategi” av kommunstyrelsen. Detta dokument 

uppdaterades 2020 och bytte samtidigt namn till ”Strategi för Finspångs 

kommun som attraktiv arbetsplats”. Strategin gäller för perioden 2020-2021. 

 

Inför 2022 har strategin uppdaterats med kompetensförsörjning samt 

introduktion. Till strategin tar förvaltningen fram en handlingsplan. 

 
Syfte 

Syftet med strategin för Finspångs kommun som attraktiv arbetsplats är att skapa 

en gemensam målbild för Finspångs kommun som gör det möjligt att attrahera, 

behålla och utveckla personalresurser på bästa sätt. Störst fokus ska vara på 

bristyrken och kompetenser som är svåra att rekrytera. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anta ”Strategi för Finspångs kommun som attraktiv arbetsplats.”  

 

2. Att strategin ersätter dokumentet ”Strategi för Finspångs kommun som 

attraktiv arbetsplats.”, antagen i KF 2020-05-13 §111  

 

3. Att strategin för attraktiv arbetsplats ska följas upp årligen genom 

återrapportering till kommunstyrelsen där gjorda insatser utifrån beslutad 

handlingsplan, resultat i medarbetarenkät och resultat av enkät för 

medarbetare som avslutar sin anställning presenteras. 
 
- - - - - 
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2022-§ 8   Dnr: KS.2019.1094 

 

Svar på motion - odlingslotter i bostadsområden 

Beskrivning av ärendet 

Gudrun Skoog, Miljöpartiet, har lämnat in en motion om att ge i uppdrag till 

Vallonbygden att utreda möjligheten att tillskapa odlingsytor inom 

bostadsbeståndet. Att ge utrymme för odlingslotter i bostadsområden främjar 

social gemenskap, hälsa och friluftsliv, tar tillvara kreativitet samt skapar en mer 

attraktiv, grön kommun. 

Vid kontakt med Vallonbygden anges att ingen förfrågan/önskemål inkommit 

om tillskapande av odlingsytor i bostadsområden. Det är heller ingen fråga som 

Hyresgästföreningen har tagit upp med det kommunala bostadsbolaget.  

Den erfarenhet Vallonbygden har av självskötsel är att det sällan fungerar på ett 

bra sätt i större bostadsområden. Inom Vallonbygdens radhusområden som 

utgörs av enplanshus eller få lägenheter så fungerar det däremot bra med 

självskötsel och där odlar respektive hyresgäst både blommor och grönsaker på 

sin ”egna tomt”.  

Något större antal förfrågningar från boende om stadsnära odling i närheten av 

sin bostad har inte inkommit till Finspångs kommun och det är oklart hur 

utbredningen ser ut gällande odling är på privat tomtmark i anslutning till 

flerfamiljshus 

Trenden med odling ser emellertid ut att ha fått ett uppsving under de senaste 

åren och det finns flera olika sätt att tillgodose det behov som anges i motionen. 

Dels genom att fastighetsägare till flerfamiljshus upplåter den egna marken till 

odling för boende/hyresgäster dels att kommunen upplåter allmän plats, 

parkmark, för odling under ordnade förhållanden, så kallad stadsodling, eller 

genom planlagda kolonilottsområden. 

Finspångs kommun erbjuder i nuläget kommuninvånare möjlighet till odling i 

kolonilottsområden. Kolonilottsverksamheter finns vid: 

• Axsäter 

• Torstorp 

• Grosvad 

 

Planläggning för ett nytt område för odlingslotter pågår vid Dalsberg, söder om 

Östra Hårstorp, vilket avses ersätta kolonilotter vid Grosvad och Axsätter. Vid 

Axsäter driver även Axsäters koloniträdgårdsförening verksamhet där ingen 

förändring är planerad att ske. 
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Möjlighet finns emellertid för kommunen att erbjuda odlingsmöjligheter även på 

parkmark under förutsättning att det sker på anvisade platser och under ordnade 

förhållanden samt att området fortsatt är tillgängligt för allmänheten.  

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anse motionen besvarad 

 
- - - - - 
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2022-§ 9   Dnr: KS.2021.1092 

 

Detaljplan för Sunda 1:15 m fl  

Beskrivning av ärendet 

I kommunens VA-plan pekas Sunda/ Högsätter ut som ett område som ska ha 

VA-försörjning i kommunal regi. I samband med detta har det bedömts finnas ett 

behov av detaljplaneläggning för fastigheten Sunda 1:15 med flera för att utöver 

hantera en VA-utbyggnad även underlätta bygglovgivning och möjliggöra en 

utveckling av området.  

 

Förvaltningen föreslår att detaljplanearbete påbörjas för bostäder för fastigheten 

Sunda 1:15 m fl 

 

Översiktskarta planområde 

 
 

Översiktsplan 

Enligt gällande översiktsplan, ÖP2020 Framtid Finspång, finns området utpekat 

som utbyggnadsområde för bostäder, områdesnummer B6. Området har pekats ut 

som landsbygdsutvecklingsområde i strandnära läge (så kallat LIS-område). I 

översiktsplanen har gjorts följande ställningstagande avseende område Sunda: 

 

”Området för landsbygdsutveckling i strandnära läge har ett attraktivt läge för 

bostadsbebyggelse. En ökad inflyttning ökar elevunderlaget för Ekesjö förskola 

och skolan i Vingåker. Det finns kollektivtrafik från Sörmlandstrafiken i närheten 

av området och ett ökat resandeunderlag kan medföra att kollektivtrafiken kan 

bibehållas och eventuellt förstärkas. En bostadsutbyggnad i detta område 

stärker den service som redan finns i områdets närhet. Det utpekade området 
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skulle erbjuda möjlighet till förtätning och där med utnyttjande av redan 

befintlig infrastruktur. En exploatering ska ta hänsyn till Tisnarens värden, 

tillgången till strandlinjen bedöms inte påverkas i stort av detta utpekande. Detta 

då Tisnaren är stor sjö med god tillgänglighet. Vid en större exploatering bör 

frågan om VA-utredas närmare och diskuterats med Sörmland Vatten och Avfall 

AB.” 

 

Vatten och avlopp 

I kommunens VA-plan har kommunen prioriterat olika områden där utökning av 

verksamhetsområde för vatten och avlopp bedömts behövas. Sunda/ Högsätter 

har prioriterats högt utifrån behov av VA-åtgärd, skydd av vattentäkt samt 

utveckling av bebyggelsen.  

Beslut om verksamhetsområde för vatten och avlopp för den södra delen av 

området fattades av kommunfullmäktige i september 2021.  

Områdesbestämmelser 

För det aktuella området gäller Områdesbestämmelser Sunda 1:3 och 1:15 m fl 

(Ob 4). Områdesbestämmelserna vann laga kraft den 1 november 1993. Syftet 

med områdesbestämmelserna var att bevara områdets karaktär som 

fritidsbebyggelse, genom begränsning av byggnadsareor, dels genom 

begränsning av antalet tomter bibehålla erforderliga fri- och strövområden 

mellan bebyggelsegrupperna. 

Bestämmelserna reglerar en största tillåtna byggnadsarea för huvudbyggnad, 45 

m2 eller 70 m2, och komplementbyggnad, 20 m2 eller 30 m2, beroende på 

placering inom området. 

Kommunen är inte huvudman för allmän plats. 

Detaljplaneuppdraget 

I detaljplaneuppdraget ingår bland annat att se över byggrätter och utreda om det 

finns möjlighet att tillskapa ytterligare bostadstomter.  

Detaljplanen bedöms kunna handläggas med standardförfarande. 

Finansiering 

Kostnaden för framtagande av detaljplanen föreslås belasta berörd verksamhets 

driftbudget. Planavgift kommer att tas ut enligt gällande taxa. 

Delegering av antagande 

Förvaltningen bedömer att utifrån det planeringsunderlag som finns i nuläget kan 

antagandet av detaljplanen delegeras till kommunstyrelsen i enlighet med 5 kap 

27 § plan- och bygglagen. 
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Yrkanden 

Hugo Andersson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut och att 

kommunfullmäktige beslutar enligt detta. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att delegera antagande av detaljplan för fastigheten Sunda 1:15 m fl till 

kommunstyrelsen i enlighet med 5 kap. 27 § plan- och bygglagen 

- - - - - 
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2022-§ 10   Dnr: KS.2022.0167 

 

Slopande av förseningsavgifter för vuxna låntagare 

Beskrivning av ärendet 

Götabiblioteken består av samtliga folkbibliotek i Östergötland och Tranås 

kommun och samarbetar för att kunna erbjuda bra och jämlik biblioteksservice.  

 

Biblioteken använder sig av förseningsavgifter som ett medel för att få 

låntagarna att återlämna lånade medier innan sista lånedatum. När det gäller 

förseningsavgifter inom Götabiblioteken hanteras detta olika från kommun till 

kommun. Olika regler för förseningsavgifter på biblioteken inom Götasamarbetet 

kan vara förvirrande för låntagare och att ta bort förseningsavgifter kan bidra till 

att fler i samhället kan använda bibliotekets tjänster fullt ut.  

 

Biblioteket i Finspång vill engagera sig i ett 12 månaders-pilotprojekt inom 

ramen för Götabiblioteken med följande syften: 

 

- Testa andra verktyg än förseningsavgifter för att främja återlämning och 

öka antalet medier till högre cirkulation 

- Ta fram data som underlag för strategiska beslut som främjar en enhetlig 

och hållbar hantering av förseningsavgifter inom hela Götasamarbetet 

- Ge låntagarna god digital kunskap i linje med digitaliseringsstrategier 

gällande tillgänglighet och jämlikhet med invånaren i fokus 

Testperioden ska pågå under 12 månader. 

 

Barn och unga som inte fyllt 18 år berörs inte av projektet då de redan är 

undantagna förseningsavgifter i hela Götasamarbetet. 

 

Ekonomi 

I dagsläget tar Finspångs biblioteket ut en förseningsavgift på 5 kr/påbörjad 

vecka vid försenad återlämning. I prognosen för 2022 ligger intäkten för 

förseningsavgifter på 15 000 kr för helåret. 

 

Den uteblivna intäkten kommer under projektperioden att täckas inom 

bibliotekets befintliga budgetram.   

 

Yrkanden 

Ulrika Jeansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut och att 

kommunfullmäktige beslutar enligt detta.  
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Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att godkänna slopande av förseningsavgift för vuxna låntagare under en 

period av 12 månader 

…… 
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2022-§ 11   Dnr: KS.2022.0002 

 

Entledigande från uppdrag i Valnämnden 

Beskrivning av ärendet 

Anders Larsson (S) begär att bli entledigad från sitt uppdrag i Valnämnden. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att entlediga Anders Larsson (S) från sitt uppdrag i Valnämnden 

2. Att tacka Anders Larsson (S) för den tid han har haft sitt uppdrag 

…… 
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2022-§ 12   Dnr: KS.2022.0002 

 

Entledigande från uppdrag som ledamot i Lärandeberedningen 

Beskrivning av ärendet 

Lars Thulin (S) har kommit in med en önskan om att bli entledigad från sitt 

uppdrag som ledamot i Lärandeberedningen. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att entlediga Lars Thulin (S) från sitt uppdrag som ledamot i 

Lärandeberedningen 

2. Att tacka Lars Thulin för den tid han har haft sitt uppdrag 

…… 
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2022-§ 13   Dnr: KS.2022.0002 

 

Val av ny ersättare i Valnämnden 

Beskrivning av ärendet 

Kristdemokraterna föreslår Tony Ronnerstam (KD) som ersättare i Valnämnden. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att välja Tony Ronnerstam (KD) till ersättare i Valnämnden 

…… 
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2022-§ 14 
 

Delgivningar 

Beskrivning av ärendet 

Följande dokument delges kommunstyrelsen: 

1. Justerat protokoll KS 8 december 2021 

2. Justerat protokoll KS 19 januari 2022 

3. Beslut om indexuppräkning 

4. Indexuppräkning miljötaxa 2022 

5. Indexuppräkning av taxa för bygglov 

6. Indexuppräkning livsmedelstaxa 2022 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anteckna ovanstående skrivelser till protokollet 

…… 
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2022-§ 15   Dnr: KS.2022.0202 

 

Anmälan av nytt medborgarförslag - Starta ett Återbruk på 
återvinningscentralen 

Beskrivning av ärendet 

Det har inkommit ett medborgarförslag där förslagsställaren föreslår en 

återbruksstation på återvinningscentralen. Förslagsställaren har besökt 

återvinningscentralen i Söderköpings kommun och sett att det där finns en 

station där besökare kan lämna saker de inte längre vill ha men som det inte är 

något fel på, och där det är fritt fram för besökare att ta av de saker som andra 

har lämnat. Tanken är att de saker man själv inte längre har glädje av kan komma 

till nytta hos någon annan, istället för att kastas. För ändamålet krävs enbart 

någon form av container eller rum där saker kan ställas.  

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och 

sedan åter till kommunfullmäktige för beslut 

…… 

 

 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 25 (25)  

Sammanträdesdatum  

2022-02-16  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2022-§ 16   Dnr: KS.2022.0211 

 

Anmälan av nytt medborgarförslag - bygg en ny grundskola i 
Finspångs kommun 

Beskrivning av ärendet 

Det har inkommit ett medborgarförslag som handlar om att bygga en ny 

grundskola. Förslagsställaren tycker att Storängsskolan är för trångbodd och att 

det leder till konflikter. Förslagsställaren har hört att föräldrar hellre kör sina 

barn till skolor i Norrköping för att de anser att det är tryggare och bättre 

undervisning. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för behandling 

och sedan åter till kommunfullmäktige för beslut 

…… 

 

 
 


